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ACTA DE REUNIÓ EXTRAORDINÀRIA DE LA COMISSIÓ DE RECERCA  
DE LA FACULTAT DE GEOGRAFIA I HISTÒRIA 

 
 
 
Núm. 76 
Dia: 12 de juny de 2023 
Hora: 10:00 hores 
Lloc: Aula 102 
 
 
Assistents 
Dr. Miguel Javier Aramburu Otazu 
Dr. Jaume Buxeda i Garrigós (vicedegà de Recerca de la Facultat – president de la comissió) 
Sra. Àngels Carrique Batlles 
Dr. Enric Ciurans Peralta 
Dr. Jaume Dantí Riu 
Dra. Olga Jubany Baucells 
Sra. M. José Lorenzo Ceforo (secretària de la Comissió) 
Dra. Montserrat Salvà Caterineu 
Dra. Meritxell Tous Mata 
 
Excusen la seva absència: 
Dr. Miguel Ángel Cau Ontiveros 
Dr. Josep Ma. Fullola Pericot 
Dr. Fernando Gil Alonso (proposa a la Dra. Montserrat Salvà Caterineu) 
 
Absents: 
Sra. Irene Esteban Alama 
Sr. Félix Gómez Fernández 
Sra. Carlota Vidal Sánchez 
 
 
Ordre del dia 

1. Revisió dels Ajuts de la Comissió de Recerca. 

 
Desenvolupament de la sessió 

El Dr. Jaume Buxeda inicia la sessió dient que ha hagut canvis en la direcció del departament de Geografia, 
per la qual cosa dona la benvinguda al nou equip, al Dr. Fernando Gil com a director i a la Dra. Montserrat 
Salvà com a secretària, la qual actua per part del Dr. Gil que no ha pogut venir.  

El Dr. Buxeda va enviar una informació, arrel de la reunió de la Comissió de Recerca de la UB, on es va 
aprovar un nou reglament del Contracte Programa de Recerca, respecte a les activitats elegibles. En un 
principi els ajuts que dona la nostra Comissió de Recerca es poden continuar donant, però hi ha hagut una 
modificació respecte dels ajuts que s’atorgaven per a l’Organització de Congressosles Borses de Viatge 
(BV), ja que a partir d’ara serà per a Congressos Internacionals, els quals tenen lloc a fora d’Espanya. 

El Dr. Buxeda va parlar amb el vicerector de Recerca, el Jordi Garcia, i li va preguntar si es podria 
implementar aquesta modificació un cop s’hagués fet la primera convocatòria i la resposta va ser que no, 
però que puntualment es podria sol·licitar l’excepció per a congressos realitzats dintre de l’estat que 
tinguessin un dimensió molt gran i rellevant. 
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El Dr. Buxeda demana als membres de la Comissió l’aprovació d’aquest canvi, els quals donen la seva 
aprovació. 

El Dr. Buxeda comenta que obrirem urgentment la primera convocatòria, modificant prèviament les bases 
i la sol·licitud d’aquest ajut. Així mateix hi haurà una modificació a la documentació que es presenta a 
l’hora de sol·licitar els ajuts, ja que també s’haurà de lliurar la primera pàgina del currículum vitae al GREC, 
on apareix la l’última data d’actualització. Això treurà feina a l’oficina de Recerca. 

El Dr. Buxeda va estar parlant amb l’administrador del Centre, el Fèlix Gómez, i la María José Lorenzo 
sobre la conveniència de canviar el sistema de comptabilitzar els terminis de les justificacions. Fins ara es 
comptabilitzaven tres mesos a partir de que la finalitzava finalització de l’activitat. Això el que feia era que 
s’hagués de controlar molts terminis diferents. Per tal de facilitar aquest control, es proposa establir 
quatre terminis a l’any, per talde manera que el termini en el que s’ha de fer la justificació sigui el més 
proper a que es compleixinun cop complerts els tres mesos en que s’estan fent ara. Això també ens 
premetrà, que, quinze dies abans, es podrà revisar quins ajuts no han estat justificats i enviar un correu 
recordatori de que s’han de justificar aquests ajuts.  

Un altre tema del que es va parlar, és que la concessió de l’ajut comporti signar un document d’acceptació. 
Aquest document farà recordar el procediment de la tramitació de les justificacions, seguint la normativa 
(pressupost, comada, factura...). 

Respecte als ajuts per a les revistes, tot i que s’atorguen a la segona convocatòria, el Dr. Buxeda explica 
que a partir d’ara la Comissió de Recerca no avaluarà les revistes, es farà des del vicerectorat, d’aquesta 
manera s’alinearà amb la valoració que es fa des del vicerectat de Recerca Relacions Institucionals, 
Comunicació i Política Lingüística, que contempla més aspectes dels que es valoraven des de la nostra 
Comissió. A partir d’ara els ajuts atorgats des de la nostra Comissió aniran lligats amb l’avaluació que fan 
des del vicerectorat per a les revistes. 

La Dra. Olga Jubany pregunta si la Comissió podrà continuar donant ajuts per a revistes emergents. El Dr. 
Buxeda li confirma que sí que es podran continuar donant i comenta que la primera avaluació que fa la 
UB és reconèixer la revista com a científica, cosa que la l’emergent no tindria aquest reconeixement. El 
Dr. Buxeda diu que es podran continuar donant ajuts a les revistes emergents (la única que hi ha a la 
Facultat és la d’Humanitats Digitals), i en paral·lel a aquelles que ja estiguin estabilitzades. 

El Dr. Buxeda explica que les revistes s’avaluen amb diversos criteris, molt més amplis que els nostres, en 
fan un reconeixement, i es les revistes surten prioritzades segons un rànquing, i segons l’avaluació tenen 
dret a un tipus d’ajut diferent. 

El Dr. Buxeda tindrà una reunió amb les persones que avaluen les revistes a la UB i amb les persones de 
la Facultat que gestionen aquestes revistes, per tal de decidir com ajustem els ajuts que es donen. 

La Dra. Meritxell Tous comenta que si es tallen aquest tipus d’ajuts hauran de deixar-ho, ja que no poden 
fer front a la despesa. 

El Dr. Buxeda comenta que és una situació complicada, ja que a la Facultat hi ha disset revistes, que és 
una quarta part de les revistes que hi ha a la UB. És un tema que tractarà a la reunió de les revistes, per 
veure que es pot fer. 

El Dr. Jaume Dantí pregunta si alguna vegada s’ha fet la comparativa, entre l’avaluació que fèiem nosaltres 
i la del vicerectorat. Si havia alguna diferència, si es podria fer una compensació amb el que atogava el 
vicerector de Recerca. El Dr. Buxeda comenta que hi havia bastant acord entre el que fèiem nosaltres i 
que feia la Universitat. Les revistes bones surten ben qualificades, tant per part nostra com per part del 
vicerectorat. 
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El Dr. Buxeda és de l’opinió que no hauríem d’editar en paper, per principis de sostenibilitat. Aquest tema 
s’haurà de discutir amb les persones que fan les revistes i mirar d’arribar a acords. 

El Dr. Buxeda comenta que haurem d’establir quin import atorgar pels ajuts de les revistes, ja que l’import 
que es reserva per finançar el global de les revistes és d’un 20% o 25% del Contracte Programa de Recerca. 
És un percentatge molt elevat. La Facultat atorga més diners que el propi vicerectorat. 

La Dra. Olga Jubany prenguta si, després de l’avaluació realitzada pel vicerectorat, hi ha alguna de les 
nostres revistes que es quedi fora o si totes estan alieneades amb la valoració que fa la UB. El Dr. Buxeda 
comenta que les revistes de la Facultat estan dintre de l’avaluació. 

El Dr. Buxeda dona per finalitzada aquesta reunió extraordinària. 

 
La Secretària 
 
 
 
 
 
 
 
María José Lorenzo Céforo    Vist i plau 
      Dr. Jaume Buxeda i Garrigós 
      (President de la comissió) 
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